

Inovent Announces its Results for the Year Ended, 31st December 2015

In an announcement following its board meeting, Inovent BSC announced the company's closing financial results for the year ended 31st December 2015.

The prime figures include Inovent's realization of a consolidated net loss of US\$ 53.7 million in comparison to US\$ 3.8 million in 2014. Total revenues stood at US\$1.8 million compared to US\$ 13.3 million in the previous fiscal year, with the fourth quarter losses of 2015 reaching US\$51.1 million in comparison to US\$3.9 million during the same quarter in 2014. Accordingly, the loss per share was 16.9 cents compared to 1.35 cents in 2014.

Remarking on these results, Mr.Khaled AlSanaousi, the Chairman of the board said, "The significant differential between the year end results of 2014 and 2015 is the result of a stern decision to provision against certain investments and receivables to the tune of US\$ 44.35 million, actual operating losses for the year ended before such provisioning stand at US\$9.37 million." He further clarified, "This financial year has been a difficult one; our approach has been to take such challenges on and use their momentum to propel us forward. In 2015, the Group embraced a number of key changes in its structure and executive management team, investment portfolio, and financing structures. Through the turbulence of such changes, Inovent has settled onto more solid foundations. Savvy investors will understand and acknowledge the merits of our decision to sternly provision against certain investments and receivables, and to exit legacy investments. As the company's Board of Directors we stand firmly behind such resolute actions towards ensuring our collaborative success in the coming years."

Mr. AlSanaousi further noted, "The success of the executive management team, with support from the Board of Directors, is better felt in their undertaking of a strategic revival plan which aimed at a reduction and more stringent management of operating expenses, enhancement of the Group's liquidity position through debt and balance sheet restructuring, and the sale and exit of legacy investments. Today, the implementation of this plan has successfully resulted in enhancing the Group liquidity, which reached US\$40.4 million in comparison to US\$8.6 million in December 2014, an impressive increase of 371%. Additionally, the Group was able to restructure its financing facilities, reducing the cost of financing as well as the early settlement of a number of facilities both of which reduced the Group's debt exposure by 34%, from US\$36 million in 2014 down to US\$23.9 million this year; with an expected further reduction of 25% during this fiscal year. Moreover, the Group was also able to reduce its outstanding receivables balance by 17.3%. Within the year, the efforts of the executive management team, supported by the Board of Directors, resulted in the recovery of approximately US\$15 million in receivables, a segment of which stems from the Group's long outstanding receivables; a sizeable feat in current economic conditions."

From his end, CEO Murad Al Ramadan spoke on the Group's operational achievements, "Despite a challenging 2015, the Group was able to record a number of accomplishments which alleviated numerous inherited burdens. To that end, comes the Group's successful exit from longstanding legacy investments, the two most prominent of which were real estate funds managed by the Group at a total value of approximately US\$30 million. In a similar vein, the Group sold its stake in a real estate company valued at US\$7.8 million. This was matched by the management's

determined efforts to assess, restructure, and improve upon the performance of its other investments, setting where needed a specific exit strategy.”

Mr. Al Ramadan further noted the Group’s concerted focus on managing and monitoring operating expenses, “It was an accomplishment to successfully reduce operating expenses a further 12.1% without affecting the Group’s operations. By year end 2015 operating expenses stood at US\$11.2 million in comparison to US\$12.7 million in December 2014. It is expected that the final impact of the Group’s saving initiatives will be felt in 2016. In light of such critical changes, and with a notable improvement in our financial standing, we look towards 2016 as being a testament to our commitment to a more sustainable and profitable way of doing business.”

It is noted, that going forward, armed with lessons learned from the challenges of the previous years, the Board of Directors has approved a three year strategy (2016-2018) delineating what is expected to be a much brighter investment horizon for the Group.

-Ends-

About Inovent

Established in 2002, Inovent is a shariah compliant category 1 investment company regulated by the Central Bank of Bahrain. Inovent’s business spans three principle areas: direct investment, asset management, and real estate investment. Based in the Kingdom of Bahrain, Inovent is the parent company for Al Khaleej Development Company “Tameer” and Tamcon Contracting Co. Inovent is listed on both the Bahrain Bourse and Kuwait Stock Exchange. For more information, please visit www.inovent.bh

إنوفست تعلن عن نتائجها للسنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2015

على هامش اجتماع مجلس الإدارة المنعقد يوم أمس أعلنت مجموعة إنوفست عن نتائجها للسنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2015، وقد جاء في الإعلان بأن مجموعة إنوفست قد سجلت بنهاية عام 2015 صافي خسارة قدرها 53.7 مليون دولار مقارنة مع خسارة قدرها 3.8 مليون دولار أمريكي بنهاية عام 2014.

كما بينت النتائج المالية بنهاية عام 2015 أن مجموع الإيرادات المحققة بنهاية العام بلغت 1.8 مليون دولار أمريكي مقارنة بمبلغ 13.3 مليون دولار أمريكي بنهاية عام 2014، كما بلغت خسارة الربع الرابع مبلغ وقدره 51.1 مليون دولار أمريكي مقابل خسارة بلغت 3.9 مليون دولار أمريكي للربع الرابع لعام 2014.

وعليه فقد بلغت صافي الخسارة للسهم الواحد بنهاية عام 2015 مبلغ 16.9 سنتاً أمريكياً، مقارنة مع صافي خسارة للسهم الواحد 1.35 سنتاً أمريكياً بنهاية عام 2014.

وتعليقاً على هذه النتائج بين السيد/ خالد السنوسي رئيس مجلس الإدارة بأن التفاوت الكبير بين نتائج المجموعة بنهاية عام 2015 مقارنة مع ما سجلته المجموعة نهاية 2014 يأتي نتيجة تسجيل مخصصات مقابل بعض الذمم المدينة والاستثمارات بقيمة إجمالية 44.35 مليون دولار أمريكي، موضحاً أن صافي الخسارة التشغيلية بنهاية العام بلغت 9.37 مليون دولار أمريكي قبل احتساب المخصصات.

مبيناً أن الموقف الذي تبناه مجلس الإدارة يعكس إيمانه بأهمية الحسم في عملية التصحيح من خلال اتخاذ قرارات من شأنها أن تقدم حلاً جذرياً و أن تضع الأمور في نصابها من حيث بيان الوضع المالي للشركة بصورة أوضح الأمر الذي ينسجم مع الرؤيا الواقعية التي إتفق عليها مجلس الإدارة والإدارة التنفيذية والتي أتسمت بها تصرفاتهما بوضوح خلال عام 2015.

وأضاف بأن التصرفات التي تمت خلال العام المنصرم ونجاح الإدارة التنفيذية في تنفيذ توجيهات مجلس الإدارة التي تركزت على أمور في غاية الأهمية وهي ضبط المصاريف وتخفيض تكاليف التمويل وتعزيز السيولة من خلال التخارج من بعض الأصول والاستثمارات فضلاً عن متابعة تحصيل الذمم المدينة، الذي أدى إلى ارتفاع رصيد السيولة على مستوى المجموعة بواقع 371% ليصل إلى 40.4 مليون دولار أمريكي بنهاية 2015 مقارنة مع 8.6 مليون دولار أمريكي في نهاية 2014، كما حرصت المجموعة على الإيفاء بالتزاماتها المالية حيث نجحت في إعادة هيكلة بعض التمويلات المصرفية وتخفيض تكاليفها وقامت بالتسديد المبكر لبعضها مما أدى إلى انخفاض رصيدها بواقع 34% حيث بلغ بنهاية العام 23.9 مليون دولار أمريكي مقارنة مع 36 مليون دولار أمريكي بنهاية عام 2014، ومن المتوقع ان ينخفض رصيد التمويلات المصرفية أكثر بنسبة 25% خلال العام القادم. وفي نفس السياق انخفض رصيد الذمم المدينة بواقع 17.3%، حيث أسفرت جهود الإدارة التنفيذية وبدعم من مجلس الإدارة في تحصيل مبلغ وقدره 15 مليون دولار أمريكي منها ذمم مدينة متعثرة.

ومن جانبه بين السيد/ مراد الرمضان، الرئيس التنفيذي بأن عام 2015 قد شهد نجاحات على صعيد تخفيف الأعباء المتراكمة نتيجة السنوات الصعبة، وذلك من خلال تحقيق تخارجات من استثمارات وأصول طويلة الأجل كان أبرزها التخارج من صندوقين عقاريين يداران من قبل المجموعة بلغ حجمهما حوالى 30 مليون دولار أمريكي، بالإضافة الى بيع حصة المجموعة في إحدى الشركات العقارية بقيمة 7.8 مليون دولار أمريكي كما عملت الإدارة التنفيذية على إعادة هيكلة جميع استثمارات المجموعة وتحسين أدائها و وضع خطط للتخارج منها خلال الاعوام المقبلة.

وأشار ايضا بأن المجموعة نجحت بضبط المصاريف التشغيلية وتخفيضها بأكثر من 12.1% حيث بلغ إجمالي رصيد المصاريف التشغيلية بنهاية 2015 مبلغ وقدره 11.2 مليون دولار أمريكي مقارنة مع 12.7 مليون دولار أمريكي بنهاية 2014 دون أن يسبب هذا التوفير خللاً في أداء المجموعة أو أن يؤثر سلباً على سير أعمالها، مبيناً بأن أثر هذا التوفير سيكون ملموساً أكثر خلال عام 2016.

وأضاف انه في ظل هذه التغيرات المهمة وتحسن الوضع المالي سوف تسعى الإدارة التنفيذية الى تحقيق توازن في أداء المجموعة والسعي للعودة للربحية خلال العام الجديد.

وقد انتهى البيان إلى أن التصرفات خلال السنوات الصعبة الماضية وعلى وجه الخصوص التي تمت خلال عام 2015 ونجاح الإدارة التنفيذية في تنفيذ توجيهات مجلس الإدارة وضعت حجر الزاوية في رسم إستراتيجية المجموعة للسنوات الثلاثة القادمة (2016-2018) والتي من المؤمل أن تمهد بعون الله إلى عودة إنوفست للربحية.

-انتهى-

معلومات عن إنوفست:

تأسست شركة إنوفست في عام 2002، وتعمل وفق أحكام الشريعة السمحة كأحدى الشركات الاستثمارية الإسلامية الرائدة ذو الفئة الأولى في مملكة البحرين وتخضع لرقابة مصرف البحرين المركزي. تغطي إنوفست ثلاثة مجالات عمل رئيسية: إدارة الأصول، الإستثمار المباشر، والاستثمار العقاري. إنوفست هي الشركة الأم لمجموعة من الشركات، بما في ذلك شركة الخليج للتعمير "تعمير" وهي ذراع الشركة للتطوير العقاري و شركة تامكون للمقاولات، وغيرها. إن شركة إنوفست مدرجة في كل من بورصة البحرين وسوق الكويت لألوراق المالية.

للمزيد من المعلومات، يرجى زيارة الموقع التالي: www.inovest.bh